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Inleiding
De gemeente Uden koerst aan op een samenvoeging met de gemeente Landerd. Het 
begrotingsjaar 2021 zal voor een belangrijk deel in het teken van die fusie staan. Wat 
UdenPlus betreft een goede zaak, omdat het vergroten van de bestuurskracht één van de 
ambities is voor de nieuwe gemeente Maashorst. De onderkenning dat de kracht van het 
huidig bestuur niet toereikend is om actuele en toekomstige vraagstukken en uitdagingen te 
lijf te gaan, getuigt van een gezonde en juiste zelfreflectie van de huidige coalitie. 

Voor de inwoners van Uden gaat het er vooral om te ervaren dat de fusie met Landerd 
meerwaarde heeft t.o.v. het zelfstandig blijven. 
Wij denken aan meer werkgelegenheid, betere vervoersverbindingen en meer sociale- en 
verkeersveiligheid. Daarnaast moet worden aangestuurd op een ruimer en meer 
gedifferentieerd aanbod aan woningen. De aandacht zal ook moeten uitgaan naar een 
bloeiend, uitnodigend en veilig natuurgebied De Maashorst en naar het behoud van een ruim 
aanbod aan sport- en cultuurvoorzieningen.

Samenspraak met burgers, wijken, buurten, maatschappelijke organisaties en ondernemers is 
een absoluut vereiste, niet zozeer voor het verkrijgen van draagvlak van de inwoners, maar 
meer nog om de nieuwe gemeente een gemeente van alle burgers te laten zijn. Alle politieke 
partijen in Uden vertegenwoordigen inwoners van onze gemeente. Om betrokkenheid te 
bevorderen en recht te doen aan inspraak, medezeggenschap en zeggenschap van burgers is 
het aan de huidige coalitie om, meer dan tot nu toe, open te staan voor opvattingen van 
oppositiepartijen. Het strikt doorzetten van een coalitieakkoord miskent de belangen van grote 
groepen burgers. 

UdenPlus heeft ervaren dat sommige bestuurders geïnteresseerd zijn in onze opvattingen, ze 
opnemen in beleidsrelevante documenten, of beargumenteerd parkeren. Maar helaas ervaren 
we nogal eens dat voorstellen die we namens onze ongeveer 2200 kiezers inbrengen, volstrekt 
worden genegeerd. Een sterke bestuurskracht karakteriseert zich naar ons idee niet door het in 
de eerste plaats vasthouden aan de eigen opvattingen, maar door ze toetsen aan opvattingen 
van anderen én door ze te kunnen loslaten.    
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Hoofdstuksgewijze behandeling van de programmabegroting.

Veiligheid
Veiligheid onderscheidt UdenPlus in sociale veiligheid en veiligheid voor de gezondheid. 
Laatgenoemd punt behandelen wij bij begrotingsonderwerp 7: Volksgezondheid.  

De sociale veiligheid wordt er naar de mening van UdenPlus niet beter op. Het aantal 
drugspanden dat wordt gesignaleerd in onze gemeente baart ons zorgen. Aan de signalering 
ervan gaat doorgaans een periode van gevoelens van onveiligheid van buurtbewoners vooraf. 
Ook maken lokale nieuwsmedia regelmatig melding van vechtpartijen, mishandelingen en 
opstootjes in onze gemeente. UdenPlus is voor een betere monitoring van deze incidenten, 
van de aanpak en van de effecten van de aanpak. 
De aanwezigheid van zwerfvuil is ook een factor die de sociale veiligheid beïnvloedt. Voor de 
aanpak daarvan staat UdenPlus een meer buurtgerichte werkwijze voor.
Bij de Algemene Beschouwingen van vorig jaar hebben wij gepleit voor meer blauw op straat, 
met name in de avonduren. Het zien surveilleren van een wijkagent en/of  boa, met name in 
ouderrijke buurten, wekt een gevoel van sociale veiligheid op. Helaas is op dit gebied geen 
verbetering merkbaar.    

Wat wordt in  2021 gedaan om de sociale veiligheid te vergroten en wat vindt het 
college van de suggesties van UdenPlus? 

Verkeer en vervoer
UdenPlus is, evenals bij de vorige Algemene Beschouwingen, van mening dat de 
verkeersveiligheid van jonge en van oudere verkeersdeelnemers een flinke impuls nodig 
heeft. Vanwege hoge snelheden van druk, gemotoriseerd verkeer, is sprake van 
verkeersonveiligheid in buurten of straten waar dagelijks veel schoolgaande kinderen fietsend 
of lopend oversteken, zoals bij uitstek op de Loopkantstraat, de Land van Ravensteinstraat en 
de Bronkhorstsingel. Verkeersremmende maatregelen zijn hier noodzakelijk. UdenPlus 
constateert dat gemotoriseerd verkeer de maximum toegestane snelheden voortdurend 
overtreedt. Zo worden, bijvoorbeeld, door buurtbewoners dagelijks hoge snelheden 
geconstateerd van verkeer dat Karrevracht in Uden Zuid komt inrijden. Met klem vragen wij 
om toe te zien op de handhaving van verkeersregels. 
UdenPlus signaleert dat de kwaliteit van de bestrating hier en daar ondermaats is, hetgeen tot 
risico’s op valincidenten leidt.  
UdenPlus is voorstander van een fietsnetwerk. Speciale aandacht vragen wij voor veilige, 
bredere fietspaden in het recreatiegebied De Maashorst, gescheiden van het grazend wild en 
voorzien van enige pleisterplaatsen.  
Bewoners die in de buurt wonen van plekken of pleinen voor betaald parkeren, ondervinden 
hinder van langparkeerders in hun straat. UdenPlus stelt voor om voor deze straten blauwe 
zones in te voeren met een maximale parkeertijd. 
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1. Wat wordt in 2021 gedaan om de verkeersveiligheid en het toezicht op handhaving van 
verkeersvoorschriften te verbeteren?  

2. Kan het college zich vinden in het voorstel van UdenPlus om blauwe zones in te voeren 
in straten dichtbij het centrum? 

3. Bent u het met UdenPlus eens dat fietspaden in het recreatiegebied verbreding 
behoeven, dat grazend wild gescheiden moet worden van recreanten en dat meer 
pleisterplaatsen moeten worden aangelegd? 

Economie
UdenPlus is zuinig op de bedrijven, organisaties en instanties die werkgelegenheid 
verschaffen voor de Udense bevolking. Zonder partijen tekort te willen doen, lichten wij er de 
sector Gezondheidszorg uit, als grootste werkverschaffer binnen onze gemeentegrenzen. Bij 
de invulling van extra bedrijventerrein bepleiten wij niet alleen een faciliterende- maar ook 
een proactieve overheid voor wat betreft het interesseren van ondernemers die 
(deel)producten vervaardigen op het gebied van de zorgsector.
De aantrekkelijkheid van Uden voor nieuwe ondernemers heeft niet alleen te maken met de 
grondprijs en de kwaliteit van het industrieterrein. De beoordeling van Uden als woon-  en 
leefgemeenschap is zeker zo belangrijk. Als de lelijke plekken in het centrum eindelijk eens 
zouden worden aangepakt en niet langer een afwachtende houding de boventoon voert, komt 
dat ons vestigingsklimaat ten goede. 

Wij delen de opvatting van het college dat verduurzaming van het buitengebied prioriteit 
heeft. Bij een transitie van de agrarische sector naar een gezond en duurzaam  
voedselsysteem, met inachtneming van strikte normen voor de uitstoot van milieubelastende 
stoffen, is niet alleen de agrarische ondernemer gebaat, maar ook de omgeving. 

UdenPlus complimenteert het bestuur voor het vervroegd aanpakken van de fysieke 
herziening van het centrum. Wij hopen dat de kosten voor de facelift voor de baten uitgaan. 
De baten zullen naar onze mening vermeerderen als het centrum niet alleen gekenmerkt wordt 
door de aanwezigheid van winkels en horecagelegenheden, maar ook een ontmoetingsplaats 
kan worden, waar - onder aansturing van Kunst & Co -  muzikale activiteiten en culturele 
evenementen plaatsvinden, die publiek aantrekken en vasthouden. 

UdenPlus is positief verrast door het concept meerjarenplan voor de Maashorst, waarin een 
gedegen inhoudelijk visie wordt geschetst voor de toekomst van dit natuurgebied en de impact 
daarvan op onze economie. Onze zorg en aandacht gaan daarbij wel uit naar de wijze waarop 
dit natuurgebied intergemeentelijk bestuurd gaat worden en naar de transparantie en kwaliteit 
van de samenwerking tussen de bestuurlijke partners onderling.   

De coronacrisis heeft een grote economische impact op ons land en daarmee ook op onze 
gemeente: veel ondernemers kunnen het hoofd niet boven water houden; 
eenzaamheidsproblematiek is toegenomen; de werkgelegenheid staat onder druk en steeds 
meer mensen zullen met armoede te kampen krijgen. De behoefte aan een Voedselbank in 
Uden zal toenemen en UdenPlus zal initiatieven daarvoor ondersteunen. 
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1. Deelt het college de opvatting van UdenPlus dat wanneer het centrum meer als 
ontmoetingsplaats gekend wordt en meer dan tot nu toe wordt opgeluisterd door 
culturele activiteiten dit de aantrekkelijkheid van het centrum ten goede komt? 

2. Wat staat in 2021 op de agenda van het college om lelijke, leegstaande gebouwen in 
het centrum, met name het voormalige PNEM-kantoor, aan te pekken en hoever staat 
het met het bouwen van appartementen in de voormalige Rabobank aan het 
Mondriaanplein?   

3. Is het college voornemens in 2021 extra activiteiten te ondernemen of te faciliteren 
waarmee problematiek van onze burgers op het gebied van eenzaamheid en armoede 
wordt aangepakt?   

Onderwijs
Wij vragen ons af in hoeverre de overcapaciteit op dit moment is aangepakt en welke concrete 
stappen in 2021 worden gezet om op het schema van min 50 procent overcapaciteit in 2027 uit 
te komen. Daarnaast vragen wij ons af of uitbreiding van de Zevenster tot nog meer 
verkeersonveiligheid zou kunnen leiden. 

UdenPlus wordt graag op de hoogte gesteld van de stappen die worden gezet om 
laaggeletterdheid aan te pakken en van de resultaten die daarbij worden geboekt. Tevens 
vragen wij ons af welke initiatieven worden ondernomen of worden gefaciliteerd om mensen 
die digitale vaardigheden missen te scholen, of anderszins voldoende te informeren over 
gemeentelijke aangelegenheden.    

UdenPlus signaleert steeds weer dat binnen de ambtelijke organisatie te grote verschillen 
bestaan in taalvaardigheid. De taalvaardigheid is hier en daar dusdanig ondermaats dat 
beleidsdocumenten niet te begrijpen zijn. Wij vragen ons af wat de gemeente Uden eraan doet 
om een gebrek aan taalvaardigheid van sommige ambtenaren aan te pakken.   

1. Is het college voornemens om in 2021 laaggeletterde burgers te scholen? 
2. Is het college voornemens om de taalachterstand te verkleinen van medewerkers die 

taalkundig minder onderlegd zijn en toch notities schrijven voor de Raad?  

Sport, cultuur en recreatie 
UdenPlus is ingenomen met de nota sport- en beweegbeleid van de gemeente Uden, niet in de 
laatste plaats door de democratische wijze waarop de nota tot stand is gekomen. Het is 
bovendien niet bij beleidsvoornemens gebleven: in het gemeentelijk sportpark is, door het 
plaatsen van beweegtoestellen, reeds uitvoering gegeven aan het voornemen om aan sport- en 
beweegbehoeften van mensen tegemoet te komen. UdenPlus heeft ook lof voor de pilot 
Participatie en Sport. Deze pilot biedt ook mensen met een smalle beurs of beperkte sociale 
contacten de mogelijkheid tot bewegen en sport.  

Maar niet elke liefhebber van sport- en bewegen zoekt de ‘buitenaf gelegen’ locatie van het 
sportpark op. Bij mindere validiteit of door gevoelens van onveiligheid is het sportpark een 
mindere aantrekkelijke locatie. 
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Om iedereen de kans te geven te bewegen, adviseren wij om ook op centraler gelegen 
plekken, zoals het bevrijdingspark, MFA’s, ontmoetingspleinen, zoals bij Melle, en in 
ouderrijke buurten beweegtoestellen te plaatsen waar regelmatig onder aansturing van een 
buurtsportcoach verantwoord kan worden bewogen.     
Kunst en cultuur zijn belangrijk voor de ontwikkeling van jonge mensen en het gemeentelijk 
beleid is gericht op de bevordering hiervan. Maar wat doen we voor ouderen? Menig oudere 
heeft niet de kans gekregen om cultuur in hun jeugd te mogen opsnuiven. Een cultuurpas voor 
senioren, vooral in te zetten op daluren, komt aan de behoefte van senioren tegemoet en maakt 
programma’s meer rendabel. Een punt van aandacht is de locatie waarop cultuuruitingen en 
cultuurprogramma’s plaatsvinden. Om redenen van mobiliteit, maar meer nog om de 
contacten tussen buurtbewoners te bevorderen en de meerwaarde van netwerkvoorzieningen 
te laten ervaren, is UdenPlus voorstander van een aanbod aan cultuur ‘op locatie’: in MFA’s 
en wijk- of buurtontmoetingsplaatsen.

Krona is een culturele, toeristische trekpleister. Het museum, gelegen aan een  van de poorten 
van Uden, geeft Uden cachet, zet Uden op de kaart. Met betrekkelijk geringe middelen wordt 
dit museum goed en voortvarend bestuurd en gepromoot. Het verdient een onbezorgde 
toekomst.      

Maashorst is in potentie een mooi recreatiegebied. De vele dode bomen ontsieren momenteel 
het gebied, het grazen van wilde dieren wordt als onveilig ervaren, de fietspaden zijn aan de te 
smalle kant, het ontbreekt aan pleisterplaatsen en als er spoedeisende hulp nodig is, kan de 
ambulance het gebied niet in. Er is dus nog volop werk aan de winkel om Maashorst ook een 
veilig en aantrekkelijk recreatiegebied te laten zijn. UdenPlus is benieuwd wanneer het 
opheffen van genoemde minpunten en knelpunten op de agenda staat. 

1. Deelt het college onze opvatting dat het meer gaan bewegen door mensen op hogere 
leeftijd meer wordt bevorderd als de beweegtoestellen zich in de directe omgeving 
bevinden en een buurtsportcoach ervoor zorgt dat verantwoord wordt bewogen? 

2. Zijn er plannen in 2021 om de vele dode bomen te elimineren, die een groot deel van 
het recreatiegebied  de Maashorst ontsieren?   

3. Is het college het met UdenPlus eens dat Krona een uniek Udens museum is dat onze 
gemeente op de kaart zet en dat we de kans moeten geven zich nog verder te 
ontwikkelen?  

Sociaal Domein
UdenPlus heeft al in haar verkiezingsprogramma het belang van buurt- en wijkzorg 
benadrukt. Preventie van ontsporingen of problemen is in eerste instantie de 
verantwoordelijkheid van de thuissituatie van mensen. Maar ook de directe woon- en 
leefomgeving draagt in belangrijke mate bij aan de vorming van mensen. Wij staan daarom 
ook volledig achter de keuze voor een (betrekkelijk kleinschalig) netwerk van voorzieningen. 
Het slagen van een dergelijk netwerk hangt voor een belangrijk deel af van de rol die de 
formele zorg op zich neemt of toebedeeld krijgt voor wat betreft de ondersteuning van de 
informele zorgverleners en vrijwilligers. We missen deze schakel in de notitie van de 
gemeente en constateren dat op dit punt nog flinke stappen te zetten zijn. Door bij 
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subsidieafspraken met formele zorgorganisaties productieafspraken te maken voor wat betreft 
de ondersteuning van informele zorgverleners/mantelzorgers en vrijwilligers zullen de 
doelstellingen van een netwerk van voorzieningen eerder gerealiseerd kunnen worden.  

UdenPlus ziet een netwerk van voorzieningen niet als een doel op zich, maar als een gericht 
antwoord op behoeften van wijk- of buurtbewoners en als een middel om de saamhorigheid 
van een buurt te vergroten. UdenPlus is van mening dat die saamhorigheid extra impulsen 
krijgt als buurten zelf kunnen beschikken over een buurtgebonden budget voor inspanningen 
en activiteiten die de sociale leefbaarheid van een buurt versterken.         

UdenPlus kan zich vinden in de structuur die de gemeente heeft gekozen om de 
verplichtingen die uit de Jeugdwet voortvloeien zo goed mogelijk de baas te kunnen. Wij 
dringen er niet aflatend op aan dat de rijksoverheid voldoende financiële middelen ter 
beschikking stelt om gemeenten de toebedeelde wettelijke taken en verantwoordelijkheden 
ook uit te kunnen laten voeren. 
De kwaliteitsafspraken tussen de gemeente en aanbieders van jeugdzorg dienen goed te 
worden bewaakt in deze tijd, waarin de continuïteit van de professionele jeugdzorg in het 
gedrang is gekomen. Daarnaast vragen wij het college om toezicht te houden op de financiële 
resultaten van jeugdzorgorganisaties en om voor anker te gaan liggen bij bovenmatige  
positieve resultaten. 

1. Is het college het met UdenPlus eens dat professionele zorg- en welzijnsorganisaties, 
waarmee de gemeente Uden een subsidierelatie onderhoudt, een belangrijke taak 
hebben om mantelzorgers, vrijwilligers en betrokken buurtgenoten te scholen, 
instrueren en/of adviseren, zodat zij nog beter in staat zijn om een rol te vervullen in 
de ondersteuning van kwetsbare mensen? Zo ja, wilt u dat dan ook in inspannings- 
en/of  resultaatsafspraken vastleggen?  

2. Is het college met ons voorstander van een buurtgebonden budget om de 
saamhorigheid van buurtgenoten, buurtzorg en de sociale leefbaarheid van een buurt 
op een hoger plan te brengen?   

3. Welke instrumenten staan de gemeente ter beschikking om bovenmatige winsten van 
zorginstellingen waarmee een subsidierelatie wordt onderhouden te signaleren en in 
hoeverre hebben we ook als gemeente te maken met zorginstellingen die een veel 
hoger positief resultaat hebben dan voor de continuering van de instelling 
noodzakelijk is?  

Volksgezondheid, milieu en duurzaamheid
Uden is gekend als het epicentrum van de uitbraak van het coronavirus in ons land. Carnaval, 
onze leefstijl en de grootte van de veestapel in onze en aangrenzende gemeenten zijn 
genoemd als mogelijke veroorzakers van het grote aantal besmettingen in en rondom onze 
gemeente. Ofschoon het gemeentebestuur volop de communicatie heeft gezocht met 
betrokkenen en nauwgezet informatie heeft verschaft over het aantal besmettingen in onze 
gemeente is de bevolking nog in het ongewisse over de feitelijke oorzaken van de 
coronaconcentratie in ons gebied. 
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Voor de gemoedsrust van onze inwoners is veel meer informatie nodig over de oorzaken van 
de besmettingshaard in ons gebied en met name ook over structurele maatregelen die moeten 
worden getroffen om niet opnieuw het epicentrum te zullen zijn van levensbedreigende virale 
infecties. UdenPlus vraagt het gemeentebestuur de bevolking goed te informeren als - vanuit 
de provinciale aanpak - feiten bekend komen over de oorzaken van de besmettingshaard in 
onze gemeente.        

Het landelijk klimaatakkoord is voor de gemeente Uden leidend voor wat betreft de stappen 
die lokaal worden gezet. Tussen de presentatie van dit akkoord en dit moment hebben nieuwe 
inzichten over biomassa en kernenergie hun schaduw geworpen op dit akkoord. Dit op een 
dusdanig indringende manier dat de vraag is gewettigd of het klimaatakkoord geen forse 
wijzigingen dient te ondergaan alvorens nieuwe energieën voor elke woning worden geleverd. 
UdenPlus heeft recentelijk aandacht gevraagd voor het probleem dat nieuwe, doortimmerde 
inzichten essentiële punten uit het klimaatakkoord ter discussie stellen. Beter ten halve 
gekeerd dan ten hele gedwaald, luidt het spreekwoord dat hier opgeld doet. Daarenboven 
pleiten wij voor een directe communicatie met burgers in plaats van alleen met organisaties. 
Voor UdenPlus zijn de burgers de belangrijkste stakeholders, die klip en klaar willen weten of 
een energietransitie hen wel of niet raakt in de portemonnee . 

Wij vragen aandacht voor het verzoek van groepen senioren om bij hun complexen goed 
bereikbare containers te plaatsen, ook containers die bestemd zijn voor incontinentiemateriaal.  

1. Wanneer verwacht het college de burgers te kunnen informeren over de vraag 
waarom  Uden brandhaard van de uitbraak van corona is geweest? 

2. In welke fase van het proces van transitie van energie wil het college de opvatting van 
de burgers vragen en de burgers informeren over het geruststellend gegeven dat de 
transitie voor de burger kostenneutraal is?  

Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing
De nieuwe woonvisie van de gemeente Uden vermeldt dat gestreefd wordt naar inclusieve 
wijken waar voor iedereen een plekje is. Wij onderstrepen het belang van dit streven, maar 
plaatsen er enige aandachtspunten of pluspunten bij: mensen die vooral mentaal achteruit zijn 
gegaan, gaan eerder de deur uit als ten behoeve van hun oriëntatie in de buurt 
herkenningspunten zijn aangebracht; een qua bouwtype gedifferentieerde woonwijk en 
diversiteit qua bevolkingssamenstelling bieden op zich geen garantie voor een buurt waar men 
naar elkaar omkijkt. In de verdere ontwikkeling van netwerken van voorzieningen zal goed 
gekeken moeten worden naar de bevolkingsopbouw van een wijk of buurt en naar de 
mogelijkheden om impulsen aan de leefbaarheid te geven. In algemene zin merken wij op dat 
leefbaarheid, met name het sociale aspect daarvan, in de planvorming tot op heden 
onvoldoende aandacht krijgt.     
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In een tijd waarin de hoeveelheid beschikbare en betaalbare woningen niet aansluiten op de 
vraag naar woningen is het zaak naar het comfort van de bestaande woningen te kijken. Veel 
mensen op hogere leeftijd wonen onvoldoende comfortabel en worden niet voldoende 
geprikkeld om hun woning aan te passen of weten de weg om dat te kunnen doen niet te 
vinden. Meer voorlichting of informatie over de mogelijkheden tot woningaanpassingen of 
woningsplitsing is geboden. Bij Udense ondernemers is veel kennis en ervaring  aanwezig 
voor de bouw van duurzame, levensloopbestendige, alleszins betaalbare woningen van 
verschillende groottes en voor mensen van alle leeftijden, die in het binnen- en buitengebied 
gebouwd kunnen worden. UdenPlus roept het college en de raad  op deze kennis te benutten.

Voor het aantal vaak jongere mensen dat verlegen zit om een woning en over het algemeen 
ook jongere mensen die door gezinsomstandigheden hoog urgent een woonruimte zoeken, 
biedt onze gemeente nauwelijks perspectieven. In de planvorming zien wij graag terug 
hoeveel woningen in 2021 voor deze doelgroepen gebouwd gaan worden.  

De leegstand van (kantoor) gebouwen in en rond het centrum van Uden is een doorn in ons 
oog, zeker tegen de achtergrond van de grote behoefte aan woningen, appartementen en 
gedeeld wonen op basis van bijvoorbeeld een CPO constructie. Waarom wacht de gemeente 
op initiatieven van de eigenaren van deze gebouwen?  

1. Is het college voornemens om in de concretisering van de Woonvisie ook aandacht te 
besteden aan de leefbaarheid van (bestaande) wijken en buurten en kunnen daar 
alvast wat voorbeelden van worden gegeven?  

2. Hoeveel woningen voor urgent woningzoekenden komen in 2021 beschikbaar, of 
worden in de steigers gezet? 

3. Deelt u de opvatting van UdenPlus dat meer en meer gerichte informatie kan worden 
verstrekt aan woningeigenaren op leeftijd over mogelijkheden voor 
woningaanpassingen en zo ja, welke rol ziet u daarvoor voor de gemeente weggelegd?

4. Bent u bereid een raadsinformatiebijeenkomst te organiseren als podium voor 
(Udense) ondernemers die ervaring hebben met het bouwen van duurzame en 
betaalbare woonprojecten?     

Bedrijfsvoering
Omdat een rekenkamer(commissie) in de gemeente Uden, tegen de wetgeving in, niet 
aanwezig is, heeft de raad zelf een onderzoek gestart naar oorzaken en gevolgen van 
(financiële) overschrijdingen bij grote projecten. Eén van de conclusies is dat de raad vaker en 
eerder aan de voorkant moet worden betrokken en dat partijen beter naar elkaar moeten 
luisteren. Om een en ander in de toekomst niet aan het toeval over te laten en niet meer ad hoc 
commissies in te moeten stellen, dringt UdenPlus erop aan om in de nieuwe fusiegemeente 
wel de wettelijke voorschriften in acht te nemen voor wat betreft externe beoordelingen van 
het gemeentelijk beleid.   
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Bestuur en dienstverlening
Zoals in de inleiding aangegeven, biedt het samengaan van Uden en Landerd de mogelijkheid 
om  de bestuurskracht te versterken. Het is aan het college en de raad om in 2021 aan de 
burgers van beide gemeenten onderbouwd te laten weten dat de fusie allerlei voordelen met 
zich meebrengt, waaronder meer werkgelegenheid, betere vervoersverbindingen, meer 
sociale- en verkeersveiligheid, een ruimer en meer gedifferentieerd aanbod aan woningen, een 
bloeiend, uitnodigend en veilig natuurgebied de Maashorst en het behoud van een ruim 
aanbod aan sport- en cultuurvoorzieningen. 

De gemeente Uden maakt deel uit van allerlei (sub)regionale samenwerkingsverbanden. 
Zolang die samenwerking concrete voordelen biedt voor onze inwoners is dit een goede zaak. 
De ervaring gebiedt te zeggen dat onvoldoende communicatie met de burgers plaatsvindt over 
deze voordelen, terwijl in een aantal gevallen de burger wel meebetaalt aan de 
samenwerkingsverbanden. De (sub)regionale samenwerkingsverbanden bewerkstelligen niet 
zelden dat de raad te veel op afstand komt te staan en vooral in de beleidsontwikkeling wordt 
gepasseerd. Indien het college ons standpunt niet deelt, nodigen wij haar uit ons met feiten te 
weerspreken.    

Kan het college zich vinden in het voorstel van UdenPlus om ook voor 
beleidsdocumenten van (sub)regionale samenwerkingsverbanden de BOB cyclus te 
hanteren om daarmee de lokale, politieke inbreng en democratie te versterken?  


